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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 31. ledna 2018 v ČRo v 10.00 hod., zasedací místnost 

C425, Český rozhlas, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek, místopředsedové 

Rady ČRo, Petr Šafařík, Miroslav Dittrich, Vítězslav Jandák, Ivan Vodochodský, členové 

Rady ČRo, F. Hejl, předseda DK  

Omluveni: - 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 

  Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

  Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

   

 

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 17. 1. 2018 

 

3. Informace z DK – F. Hejl 

 

4. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – zadání 9. minitendru, souhrnné info 

 

          5.   Setkání s vedením ČRo 10.45, René Zavoral, generální ředitel ČRo 
                    - Příprava veřejné schůze 

        - Různé  

 

6. Výroční zpráva o činnosti ČRo 2017 – rozdělení částí ke zpracování, termíny 

 

7.   Stížnosti a podněty posluchačů - Agrofert 

 

7. Příprava veřejné schůze 

 

8.   Různé  - expertní komise +právní poradenství pro Radu ČRo – analýza „veřejný zájem“   

                   - dopis ÚOHS - informace 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen. 

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 17. 1. 2018 -  H. Dohnálková upozornila na doplnění a 

poznámky P. Šafaříka k tomuto zápisu, doporučila zápis schválit na dnešní veřejné schůzi s tímto 

doplněním, s čímž ostatní radní souhlasili. P. Šafařík se dotázal na své doplnění u zápisů z jednání PRady 

13. a 20. 12. 2017, J. Vejvoda připomněl, že již minule byla většinová shoda schvalovat tyto zápisy ve 

znění, jak je schválilo předsednictvo Rady a věc byla principiálně vyřešena. P. Šafařík oponoval, že si takto 

zápisy schvalovat nepřeje a na veřejné schůzi na nepřesnosti v zápisech upozorní. 

 

3) Informace z DK – F. Hejl – H. Dohnálková upozornila předsedu DK, že nově jsou z jednání 

předsednictva Rady pořizovány zvukové záznamy a pokud to předseda DK uzná za vhodné, může být 

záznam přerušen. Předseda DK vzal tuto informaci na vědomí. 

F. Hejl informoval o jednání dozorčí komise, které se konalo 24. 1. 2018, kde byla projednávána zpráva o 

činnosti DK za 4. čtvrtletí 2017, bylo vyhodnoceno roční monitorování konzultantů GŘ, což přineslo svůj 

efekt, bylo upuštěno od paušálních odměn a konzultanti jsou honorováni podle počtu odpracovaných 
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hodin, náklady klesly o 50%. Dle jeho názoru šetření splnilo účel a navrhl pokračovat v zavedené praxi, ale 

rozhodnutí je na Radě, radní se shodli pokračovat v tomto nastavení.  

H. Dohnálková informovala radní, že na jednání DK, kde byla přítomna, požádala o doporučení, jak 

postupovat v jednání s ÚOHS, který je požádal o informace a poskytnutí materiálů týkajících se ČRo; F. 

Hejl potvrdil předsedkyni, že je to nad rámec zákonných povinností Rady a doporučil zdůraznit ÚOHS 

v odpovědi, že Rada nemá právní subjektivitu a partnerem pro jednání je ČRo. Dále H. Dohnálková 

požádala DK o doporučení odborníka v mediálně-právní oblasti pro expertní tým Rady, J. Chytil doporučil 

oslovit dr. Kříže z AK Kříž a partneři, členové DK přislíbili spolupráci s expertním týmem Rady. P. Šafařík 

se dotázal předsedy DK na co by se Rada měla ve sledování hospodaření ČRo zaměřit, F. Hejl uvedl, že 

další doporučení zřejmě vzejdou z jednání o marketingových akcích rozhlasu, na minulém zasedání DK 

zatím byla z důvodu nemoci M. Vícha tato jednání odložena. 
P. Šafařík se vrátil k nahrávkám, které se pořizují z jednání předsednictva, a dotázal se předsedkyně, zda si 

je zpětně bude moct poslechnout i vedení rozhlasu, předsedkyně upřesnila, že jen tu část, kde bylo vedení 

přítomno a v přítomnosti tajemnice. V. Jandák a J. Vejvoda oponovali, že již minule zaznělo, že se jedná o 

interní záznam jen pro potřebu radních a vedení by k němu nemělo mít přístup. H. Dohnálková s tajemnicí 

prověří záznam z minulého jednání, na přesnou formulaci si již nevzpomíná.  

 

Z jednání v 10.30 odešel F. Hejl. 

 

4) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – zadání 9. minitendru, souhrnné info – P. Šafařík 

informoval o zadání analýzy 9. minitendru k volbě prezidenta republiky 2018, které bylo radním zasláno, 

byl použit rámcový model, bude se jednat o velkou analýzu, navrhl v zadání analyzovat kratší období 

proudového vysílání stanic Radiožurnál a Plus, u stanice Dvojka pořad Jak to vidí a hlavní zpravodajské 

relace ve 12 a 17 hod. Upozornil, že by bylo dobré již dnes zaslat zadání této analýzy vedení rozhlasu pro 

zpracování a vypsání minitendru, aby se hodnotící skupina mohla sejít již plánovaného 14. 2. 2018. 

Analytické týmy by si měly vyzvednout nahrávky, které budou analyzovat. H. Dohnálková navrhla zařadit 

do rámcové smlouvy analytikům povinnost vyzvednout si nahrávky k analýze, dotazem na vedení rozhlasu 

zjistí, zda je to možné, radní se shodli na termínu vypracování v délce 60 dnů, GŘ bude o připraveném 

zadání na dnešním jednání informován a P. Šafařík zadání analýzy vedení rozhlasu ještě dnes odešle. M. 

Dittrich upozornil, že bohužel nebude přítomen na jednání Rady 14. 2., proběhla debata členů analytického 

týmu a náhradníků ohledně termínu hodnotící komise – do pátku 2. 2. 2018 všichni potvrdí, zda jim termín 

vyhovuje, či navrhnou jiný termín.     

 

5) Setkání s vedením ČRo 10.45, René Zavoral, generální ředitel ČRo, Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání ČRo, Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ, Jiří Hošna, ředitel komunikace a 

vnějších vztahů ČRo,  

 - Příprava veřejné schůze – H. Dohnálková poděkovala za všechny materiály, které radní obdrželi, R. 

Zavoral uvedl, že vychází z programu veřejné schůze, jak byl avizován. V bodě informace GŘ bude 

oznámena výše průměrné mzdy, která vzrostla od minulého roku o 465,- Kč a nyní činí 37 901,- Kč. 

Jelikož z výše průměrné mzdy se odvíjí i výše odměny členů Rady a DK a je zcela v kompetenci Rady, zda 

k informaci o výši průměrné mzdy přijme usnesení i s uvedením výše odměny DK.  Dále uvedl, že by rád 

na veřejné schůzi prezentoval svá šetření příspěvků J. Kroupy ohledně hospodaření spol. Agrofert na 

základě 3 analýz, které si nechal k tomuto tématu vypracovat. Rovněž požádal, zda by své stanovisko a 

všechny 3 analýzy mohly být součástí zápisu z veřejné schůze. H. Dohnálková upřesnila, že stížnost 

společnosti Agrofert bude projednáván ve zvláštním bodě před projednávání bodu stížnosti a podněty 

posluchačů a zveřejnění požadovaných materiálů radní potvrdili. 

- Různé – H. Dohnálková informovala generálního ředitele o zadání 9. minitendru analýzy pro Radu 

ohledně prezidentských voleb 2018, které je připravené a dnes ho P. Šafařík postoupí vedení rozhlasu, 

předběžný termín hodnotící skupiny 14. 2. v 15.30 platí. Vznesla dotaz, zřejmě na pracovníky analytického 

oddělení, či oddělení veřejných zakázek, zda by nebylo v rozporu se zákonem o veřejných zakázkách a 

rámcovým zadáním, doplnit do smlouvy na tento minitendr povinnost převzetí zkoumaných materiálů, 

generální ředitel ověří a bude předsedkyni informovat.  

 

Odešli zástupci vedení ČRo. 
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6)Výroční zpráva o činnosti ČRo 2017 – H. Dohnálková osvětlila nejnovějším členům Rady, jaká byla 

praxe při zpracování a editování výročních zpráv, bylo navrženo rozdělení jednotlivých částí podkladů od 

ČRo k editování, tajemnice rozešle rozdělení jednotlivých kapitol a jejich texty radním. Úvodní a 

závěrečné kapitoly zpracuje jako v loňském roce předsednictvo Rady, radní se shodli na termínech 

zpracování – do 26. 2. zašlou radní zredigované části zprávy tajemnici, aby je mohla 2. 3. předat 

k jazykové korektuře, a 12. 3. mohla být zpráva připravena ke grafickému zpracování, nad kterým si vezme 

patronaci opět T. Kňourek. P. Šafařík navrhl, aby kapitoly týkající se Rady a GŘ napsala Rada, H. 

Dohnálková pošle tyto vypracované kapitoly všem radním k připomínkování.   

 

7) Stížnosti a podněty posluchačů - Agrofert - H. Dohnálková uvedla, že ke schválení na veřejné schůzi 

jsou připraveny dvě stížnosti, další dvě stížnosti týkající se hospodaření společnosti Agrofert navrhla 

projednat ve zvláštním bodě. S tímto postupem radní souhlasili a proběhla debata ohledně usnesení ke 

stížnosti společnosti Agrofert, ke které dostali radní jak vyjádření vedení rozhlasu, tak stanovisko 

generálního ředitele a 3 nezávislé analýzy, které si k příspěvkům J. Kroupy nechal vypracovat. Radní se 

shodli na textu usnesení: 

Rada Českého rozhlasu v návaznosti na prezentaci tématu „hospodaření společnosti Agrofert na 

pozemcích neznámých vlastníků“ v příspěvcích vysílaných na stanicích ČRo od 28. 11. do 30. 11. 2017, 

dále v návaznosti na stížnosti posluchačů k tomuto tématu, následná zjištění prezentovaná např. v nezávislé 

odborné analýze FSV UK a ve stanovisku RRTV z 23. 1. 2018, vyzývá vedení ČRo, aby ve zpravodajských a 

politicko-publicistických pořadech zajistilo dodržování zásad objektivity a vyváženosti dle platných 

zákonných norem a Kodexu ČRo. V tomto případě tomu tak zcela nebylo. 

P. Šafařík navrhl požádat o analýzu RRTV, kterou si nechala k této kauze vypracovat. 

 

 

8) Příprava veřejné schůze – H. Dohnálková zahájila debatu ohledně usnesení k průměrné mzdě v ČRo 

v roce 2018, radní se shodli, že k  výši průměrné mzdy bude projednáváno usnesení, které tuto informaci 

vezme na vědomí, částka odměn DK bude v zápise z předsednictva Rady: 

Odměnu své dozorčí komise stanovuje Rada ČRo a ta se na prosincové veřejné schůzi v roce 2017 shodla 

na navýšení o 10%, jedná se tedy o tyto částky: předseda DK 26 500,- Kč, místopředseda DK 21 500,- Kč, 

člen DK 16 700,- Kč. 

 

 

9) Různé - expertní komise +právní poradenství pro Radu ČRo – analýza „veřejný zájem“  - H. 

Dohnálková informovala radní, že J. Chytil z dozorčí komise doporučil oslovit prof. Jana Kříže z AK Kříž 

a partneři. Z již oslovených expertů potvrdil účast v expertní komisi J. Mikeš a J. Růžička.  Upozornila, že 

služby právníků asi budou finančně náročné, jejich odměna bude zřejmě řešena prostřednictvím DPP a 

vedení rozhlasu o tom bude muset být informováno. Navrhla pozvat J. Růžičku na jednání předsednictva 

Rady 14. 2. 2018 a společně s DK požádat o návrh smlouvy pro jednotlivé členy expertní komise. P. 

Šafařík navrhl počkat nějaký čas a oslovit další možné experty a poté se všemi zprostředkovat schůzku, aby 

J. Růžička nebyl ve výsadní pozici oproti ostatním konzultantům. H. Dohnálková upozornila, že je nutné 

doladit a smluvně podchytit vztah konzultantů z provozních důvodů s dozorčí komisí. 

M. Dittrich navrhl oslovit Luboše Zemana, který byl/je významným členem a expertem RRTV na 

Slovensku a působil v managementu slovenského rozhlasu a televize. P. Šafařík navrhl oslovit mediálního 

experta Václava Štětku.  
P. Šafařík navrhl uspořádat pro radní školení ohledně digitalizace a požádal, aby byly návrhy odpovědí na 

stížnosti za Radu zasílány komplet se stížností a vyjádřením ČRo, jak tomu bylo v minulosti. Závěrem 

navrhl odsunout projednávání stížnosti PhDr. J. Novotného na příští veřejné schůzi a požádat GŘ o další 

stanoviska, s čímž ostatní radní nesouhlasili.  

 

       

 Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2018: 

 

Únor 2018  14. 2.  13.00 jednání předsednictva 
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   28. 2.  11.00 jednání předsednictva + 15.00 veřejná schůze RS Plzeň 

 

Březen 2018  14. 3.  13.00 jednání předsednictva 

   28. 3.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

  

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Jiří Vejvoda 


